

西貢區議會備忘錄

西貢區議會健康城市及社區事務委員會工作報告

西貢區議會健康城市及社區事務委員會二〇〇四至〇五年度第二次會議，已於二〇〇四年六月十五日舉行。會上討論的主要事項撮錄如下：

明愛展晴中心服務

2. 明愛展晴中心的代表向委員介紹上述服務。
3. 委員就上述服務作出查詢和提供意見。

健康一萬步活動

4. 委員備悉，團體對上述活動的反應熱烈，報名參加者眾。
5. 委員贊成借用區議會告示板宣傳上述活動。

婦女事務工作小組

6. 工作小組建議本年度應環繞婦女健康和紓緩婦女壓力等主題展開工作。
7. 委員就上述工作計劃作出查詢和提供意見。

青少年事務工作小組

8. 委員備悉，工作小組本年度的工作重點將包括兩方面：
 - (一) 擴大工作小組的協調網絡；
 - (二) 推動青年議會的培訓工作，並由受訓青年籌組第二屆西貢青年地區議會。

復康事務工作小組

9. 委員備悉，工作小組本年度的活動將會配合“國際復康日”的“展能藝術”工作主題。此外，工作小組又計劃與社會福利署黃大仙及西貢區福利辦事處合作。

職業安全健康工作小組

10. 委員備悉，工作小組擬採納“個人及公共服務行業職業安全和健康”作為本年度的工作主題，並打算舉辦嘉年華會予以推廣。

聯繫不同種族人士工作小組

11. 委員贊成繼續出版《社區聯繫》這份刊物，而該刊物的新一期計劃於本年七月推出。

西貢長者服務協調會議

12. 委員備悉協調會議轄下各工作小組的最新工作進展。有關的工作小組包括：將軍澳區長者資料庫工作小組、藥劑師外展支援服務工作小組、傑出照顧者嘉許計劃工作小組、長者精神健康調查研究工作小組及長者精神健康日營工作小組。

社區網絡工作小組

13. 委員備悉，工作小組正向康樂及文化事務署申請在將軍澳圖書館外的白牆繪上壁畫，以配合“健康一萬步”這項活動。

擬於將軍澳尚德邨尚美樓提供康復服務設施

14. 社會福利署的代表向委員介紹上述康復服務設施。

15. 委員就上述設施作出查詢和提供意見。

西貢區議會

健康城市及社區事務委員會

二〇〇四年七月

Memorandum for Sai Kung District Council
Progress Report of Sai Kung District Council
Healthy City and Community Affairs Committee

The second meeting (2004-05) of the Sai Kung District Council Healthy City and Community Affairs Committee was held on 15 June 2004. The major issues discussed are summarized below:

Services Provided by the Caritas Addicted Gamblers Counselling Centre (CAGCC)

2. The representative of the CAGCC briefed members on their services provided.
3. Members enquired about and offered their views on the services.

Walk Ten Thousand Steps for Health Programme

4. Members noted that the "Walk Ten Thousand Steps for Health" Programme was warmly received with lots of participants and organizations signing up for it.
5. Members agreed to borrow the District Council signboards for promoting the captioned programme.

Working Group on Women Services

6. The Working Group proposed that the year's work plans should centre around women's health and easing women's tension.
7. Members enquired about and offered their views on the above work plans.

Working Group on Youth Affairs

8. Members noted the Working Group's work foci in the current year were:
 - (1) To extend the Working Group's co-ordination network;
 - (2) To implement training and development for the Youth Council and encourage the young trainees to form the Sai Kung Youth District Council second term.

Working Group on Rehabilitation Services

9. Members noted the Working Group's activities in the current year would tie in with the "Arts with the Disabled" work theme of the "International Day of Disabled Persons". Besides, the Working Group also planned to maintain co-operation with

the Social Welfare Department's Wong Tai Sin and Sai Kung District Social Welfare Office.

Working Group on Occupational Safety and Health

10. Members noted the Working Group planned to adopt "Occupational Safety and Health for Individuals and Public Services" as the year's work theme and the promotion work would take the form of a carnival.

Working Group on Liaison with Persons of All Races

11. Members agreed to continue to publish the "District Link". The new issue of the publication was scheduled to come off the press in July 2004.

Sai Kung Co-ordinating Meeting for Elderly Services

12. Members noted the updated work progress of the Working Groups under the Co-ordinating Meeting. The Working Groups included Working Group on the Data Bank of Elderly in Tseung Kwan O, Working Group on the Out-reaching and Support Services of Pharmacists, Working Group on Outstanding Caretakers Commendation Scheme, Working Group on Survey and Study of Elderly's Mental Health and Working Group on Elderly's Mental Health Day Camp.

Working Group on Community Networking

13. Members noted that the Working Group was lodging an application to the Leisure and Cultural Services Department for painting a mural on the vacant external wall of the Tseung Kwan O Public Library to complement the "Walk Ten Thousand Steps for Health" Programme.

Proposed Provision of Rehabilitation Facilities in Sheung Mei House, Sheung Tak Estate

14. The representative of the Social Welfare Department briefed members on the captioned rehabilitation facilities.

15. Members enquired about and commented on the above facilities.

Healthy City and Community Affairs Committee
Sai Kung District Council
July 2004